

Pagtulon-an 30 – Espirituhanong Mga Gasas

Mga kahinam, kalibog, panaglalis, ug pagkabahin-bahin ang mitungha sa milabay nga mga katuigan sa Cristiyanismo mahitungod sa esirituhanong mga gasa. Daghan ang madasigon nga nagaangkon nga sila nakadawat sa gasa sa pagsultig dila, pagpang-ayo, pagpanagna, milagro. Ang uban nagapangita sa maong mga gasa ug nagapangamuyo alang niini, apan misangko lamang sa kapakyasan. Importante kaayo nga atong masayran sa tin-aw unsa ang gisulti sa Pulong sa Dios mahitungod sa esirituhanong mga gasa. Adunay mga iglesia nga nagatoo niini nga mga gasa ingon nga milagrosong mga hiyas, karismatik nga mga gasa, ilhanan nga gasa, o pentekostal nga mga gasa.

Ang atong pagtulon-an karon magasentro sa mga gasa nga makita sa Corinto 12. Kini nagalakip sa: pulong sa kaalam, pulong sa kahibalo, pagtoo, pagpang-ayog sakit, milagro, propesiya, pag-ila sa mga espiritu, pagpanultig dila.

Ilhanan Nga Mga Gasas

Adunay mga kasimbahanan nga nagatudlo nga ang esirituhanong mga gasa mahinungdanon kaayo diha sa atong pagsimba ug pagkinabuhi nga esirituhanon. Apan wala kitay taas nga panahon nga gigahin sa paghisgut alang niining maong mga gasa sa Biblia. Ang nagahisgot ug esirituhanong mga gasa sa mga libro sa ebanghelyo (Mateo, Marcos, Lucas, Juan) mao lamang ang Marcos 16:17-20. Kini nga mga bersikulo sa Marcos, wala magagamit sa pulong “gasa.” Hinuon ang gigamit nga pulong mao ang “ilhanan” (mao nga kini gitawag ug “ilhanan nga mga gasa”). Ang mga “ilhanan” nga gihinganlan dinhi mao ang: pagpagawas ug mga demonyo, pagsultig bag-ong pinulongan, paggunit sa bitin nga dili madaot, pag-inum ug hilo ug dili madaot, ug pag-ayo sa mga masakiton. Si Marcos wala maghulagway o nagsaysay pa niining mga “ilhanan” sobra sa gihisgutan dinhi.

Tin-aw nga kinahanglan masabtan ang paggamit sa pulong “ilhanan” diha sa Biblia. Ang unang mga ilhanan nga gibuhat sa tawo diha sa Biblia mao ang mga “ilhanan” nga gihimo ni Moises sa taliwala sa Israel (Exodo 4:8-9). Ang ilhanan mahinungdanon kaayo sa Israel sa tibuok nga kasaysayan niini. *“Ug si Jehova miingon ngadto kang Moises, “Hangtud anus-a nga magatamay kanako kining katawhan? Ug hangtud anus-a nga sila dili motuo kanako, tungod sa mga ilhanan nga akong gibuhat sa taliwala nila? Ang Israel gipagawas sa Ehipto “pinaagi sa mga ilhanan” (Deuteronomio 4:34; 6:22). Ang 1Corinto 1:22 miingon, “Kay ang mga milagro maoy ginapangayo sa mga Judio.” Ang Dios wala magahatag ug mga ilhanan sa Iglesia, ang lawas ni Cristo. Ang mga “ilhanan” nga gilista sa Marcos 16:17-20 gihatag ngadto lamang sa mga tinun-an nga mga Judio. Kini gihatag kanila aron sa pagpamatuod sa maayong balita nga igawali sa Israel ngadto sa tibuok kalibutan. “Ug sila nanglakaw ug nagwali sa tanang mga dapit, ug ang Ginoo nagbuhat uban kanila ug nagpamatuod sa ilang giwali pinaagi sa mga ilhanan nga nagauban kanila” (Marcos 16:20). Sa Kasulatan nga atong natun-an sa Pagtulon-an 19-25, atong nahibaloan nga ang Marcos 16:17-20 dili ato nga sugo. Ang dakong sugo (uban sa mga ilhanan) gihatag ngadto sa Israel. Kinahanglan buhaton nato ang hustong pagbahinbahin sa Pulong sa Kamatuoran (2Timoteo 2:15). Ang mga ilhanan gihatag sa Israel, dili ngadto sa Iglesia, ang Lawas ni Cristo.*

Unsa ang Pagsultig Mga Dila

Ang kanunay nga pagalalisan nga esirituhanong gasa mao ang gasa sa pagsultig dila. Tungod niana, impotante nga mahatagan kini ug pinasahi nga pagtagad sa atong pagtuon mahitungod sa esirituhanong mga gasa. Kon magatuon kita sa mga gasa, kinahanglan nga ang Biblia ang atong himoon nga awtoridad dili ang atong pagbati. Si Pablo nagapasidaan sa 2Timoteo 4:3-4 nga ang mga tawo magadumili sa hustong pagtulon-an sa Biblia ug maminaw hinuon sa tinumotumo nga mga sugilanon (istorya, testimoniyo, kasinatian, nobela, ug uban pa). Daghan diha sa karismatik ug mga Pentecostal nga mga Iglesia nagaangkon nga ang pagsultig dila (tongues) usa ka makalipay nga pinulongan o langitnon nga pinulongan. Ngadto sa mga walay husto nga kahibalo kining dila (tongues) mura lamang ug mga nagapangyamyam (paspas dili

masabtan nga sinultihan). Kinahanglan mabantayan nga ang kadaghanan sa mga magtotoo sa Corinto nagasimba sa mga “amang nga mga diosdios” sa wala pa sila naluwas (1Corinto 12:2). Nahibalo kita nga ang mga pagano sa Corinto (ug daghan karon, sama sa Hindu) kasagaran naggamit ug dili masabot nga mga pulong nga gipadayag sa mga espiritu. Sila nagatoo nga sila makahimo sa pagpakigsulti nga epiktibo sa mga diosdios pinaagi sa pinulongan sa diosdios. Atong bantayan nga si Jesu-Cristo sa dinhi pa Siya sa yuta wala mogamit ug pinasahi ug langitnon nga pinulongan. Bisan nga Siya nagapakigsulti sa Amahan, si Cristo nagapakigsulti pinaagi sa pinulongan nga gigamit sa Israel niadtong maong panahon.

Ang 1Corinto 13:1 nagahisgot ug “mga dila sa mga tawo ug mga manulonda.” Adunay magatudlo nga ang “dila sa mga manulonda” nagahisgot kini sa pinasahi nga mga pinulongan sa mga manulonda. Limitado ang atong panahon sa paghisgot sa detalye niini nga bersikulo. Ato lamang ipadayag nga diha sa Biblia ang mga manulonda kanunay magasulti sa pinulongan nga gigamit ug nasabtan sa mga tawo. Ang pulong “dila” sa Biblia kanunay naga hisgot sa nahibaloang pinulongan dinhi sa yuta.

Unsa man ang tuyo sa gasa sa pagsultig mga dila? *“Diha sa kasugoan kini nahisulat, “Pinaagi sa mga tawong lain ug mga dila ug pinaagi sa mga ngabil sa mga langyaw, ako magasulti ngadto niining mga tawhana, apan bisan pa niini dili gihapon sila magapatalinghug kanako, nagaingon ang Ginoo”* (1Corinto 14:21).

Ang espirituhanong mga gasa wala gihatag alang sa kalingawan o pagdala ug kalipay ngadto kaniya nga nakaangkon niini (1Corinto 12:7). Ang 1Corinto 14:21 mahinungdanon, apan wala mahatagi ug husto nga pagtagad, ang gihisgutan sa bersikulo mahitungod sa gasa nga mga dila. Makapatingala nga si Pablo nagakutlo gikan sa sinulat ni Isaias sa diha nga nagasulat siya mahitungod sa gasa sa mga dila. Kadaghanan sa mga Cristohanon nagahunahuna nga ang mga dila usa ka gasa sa Bag-ong Tugon nga gihatag ngadto sa Iglesia. Ngano man nga si Pablo nagaingon nga ang mga dila nasulat kini sa Isaias 28:11-12?

Sa pagpakisusi sa mga bersikulo sa Isaias 28, kini nagapakita nga ang Dios nagapasidaan sa Israel mahitungod sa panahon nga sila pagasultihan sa pinulongan sa mga Gentil. Mao kini ang ilhanan nga gisilotan sila sa Dios. (Kinahanglan usab nga bantayan nga ang mga “dila,” mga pinulongan nga gigamit sa tawo dinhi sa yuta. Tin-aw nga ang pinulongan sa Assyria mao ang gitumong dinhi.

Human sa pagkutlo sa Isaias didto sa 1Corinto 14:21, si Pablo misugod sa bersikulo 22 sa pulong nga “Busa.” Tin-aw nga ang paghisgot sa mga dila sa Isaias adunay kalabutan kini sa pagtudlo ni Pablo mahitungod sa mga dila sa Corinto. Ang 1Corinto 14:22 usa ka tin-aw nga pahayag mahitungod sa katuyoan sa gasa sa mga dila. *“Sa ingon niana, ang pagsultig mga dila, ilhanan diay dili alang sa mga magtotoo, kondili alang sa mga dili magtotoo, samtang ang paghimog mga propesiya ilhanan dili alang sa dili mga magtotoo, kondili alang sa mga magtotoo”*. Ang tuyo sa pagsultig mga dila alang sa usa ka “ilhanan.” Ilhanan ngadto kang kinsa? Ang pagkutlo gikan sa Isaias nagapakita nga kini ilhanan alang sa Israel. Si Pablo nagatul-id sa sayop nga panghunahuna sa mga Corintohanon nga ang pagsultig mga dila gihatag alang sa personal nga paglig-on.

Kon unsa man ang giangkon sa mga kasimbahanan mahitungod sa katuyoan sa gasa sa mga dila, tin-aw kaayo ang pahayag sa Kasulatan, ang mga dila “usa ka ilhanan.” Dugang pa niini, sa tin-aw gitug-anan kita nga kini ilhanan dili alang sa mga magtotoo, “apan ngadto sa dili mga magtotoo.” Ang bersikulo 22 misuporta sa gikutlo gikan sa Isaias, sa bersikulo 21, nga ang nagasulti ug mga dila nagasulti alang “niining mga tawhana.” Ang mga pulong, “niining mga tawhana” nagatumong sa mga Judio lamang kon tan-awon sa iyang kinatibuk-an (Context). Kon atong usahon kini nga mga kamatuoran sa Biblia, kita makahukom nga ang mga dila alang sa katuyoan nga mahimong ilhanan sa paghukom ngadto sa mga dili magtotoo nga mga Judio. Adunay daghan nga mga ehemplo sa Biblia nga mosuporta niining maong baruganan. *“Ania karon, padad-an ko kamo ug usa ka nasud gikan sa halayo, oh balay sa Israel, nagaingon si Jehova: kini usa ka nasud nga gamhanan, usa ka nasud kansang pinulongan dili mo mahibaloan, ni makasabot ikaw sa ilang igaingon”* (Jeremias 5:15). Ang mga dila nga ginasulti sa adlaw sa Pentecostes sa Buhat 2, nagasilbi gihapon

kadto nga ilhanan sa pagpasidaan sa Israel. Ang pasidaan ni Pedro sa Israel gipamatud-an pinaagi sa milagroso nga abilidad sa pagsulti sa laing mga pinulongan (Tan-awa ang Buhat 2:34-36). Ang mga dili magtotoo nga mga Judio nagaila niining kalit nga abilidad sa pagsulti ug lainlaing pinulongan ingon nga milagro gikan sa Dios. Ang walay hinungdan nga mga pagyamyam dili makahimo ug ingon ato nga epekto. Ang pagano nga mga magsisimba, mga dautan nga tawo, ug mga palahubog magasulti sa samang mga paagi. Kini dili makahatag ug pagdayeg sa mga Judio ingon nga usa ka ilhanan gikan sa Dios.



Tinubdan: https://filedn.com/ID0GfuMvTstXgqaJfpLL87S/sweet_images/jpg/44/44_Ac_02_03_RG.jpg - alang sa paghulagway sa pagpasidaan ni Pablo sa mga Israelitas lamang.

Ang mga tawo nga Hebreohanon nasayud nga kon pagasultihan sila pinaagi sa Gentil nga pinulongan kini usa ka ilhanan sa paghukom sa Dios kanila. Sa nagasulat si Pablo sa taga Corinto, ang Israel napukan na (Roma 11:11-12, 15). Ang Dios nagapakigsulti sa Israel sa daghang mga paagi aron sa pagpahibalo kanila nga napukan na. Usa sa paagi sa Dios diin Siya nagsulti sa dili matinuohon nga Israel sa maong panahon mao ang pagsulti mga dila. Ang mga magtotoo nga taga Corinto nagatigum sa usa ka balay tapad sa sinagoga (Buhat 18:7). Ang pagsultig mga dila didto sa Iglesia sa Corinto mga ilhanan sa mga Judio didto sa tapad nga sinagoga. Ang Dios wala na magadumala sa nasud nga Israel karon. Busa, ang Dios wala na magahatag sa gasa sa pagsulti ug mga dila ingon nga ilhanan sa mga dili matinuohon nga mga Judio.

Kinahanglan Ba Nga Magasulti Kitag Dila Karon?

Karon ato nang hatagan ug pagtagad ang 1Corinto 13:8-13. Kita nahibalo nga ang mga ilhanan nga mga gasa nga gilista sa 1Corinto 12:8-10, nagapadayon pa gihapon sa panahon sa pagsulat ni Pablo sa taga Corinto. Apan giklaro ni Pablo nga ang mga gasa sa propesiya, pagsutig mga dila, ug ang kahibalo pagahunongan. *“Ang gugma walay pagkatapus, apan kon duna may paghimo ug propesiya, kini igahiklin ra*

unya, kon aduna may pagsultig mga dila, pagahunongan ra unya (1Corinto 13:8). Ang pangutana: Anus-a man pagahunongon ang pagsultig mga dila?

Ang kinatibuk-an (context) sa 1Corinto 13:9-12 nagahisgot sa kahibalo. (*“Kay ang atong kahibalo karon dili man hingpit”* – ber. 9; *“ako nagapangatarungan ingon nga bata”* – ber. 11; *“Sa karon, bahin lamang ang akong nahibaloan”* – ber. 12). Sa pagsulat ni Pablo sa 1 Corinto, wala pa niya madawat ang hingpit nga pagpadayag sa tinago. Bahin lamang ang iyang nahibaloan (dili hingpit nga kahibalo). Apan, siya nahibalo nga ang “hingpit” moabot gayud. “Apan kon ang hingpit moabot na, ang dili hingpit igahiklin na lang unya” (1Corinto 13:10). Daghan ang nagatudlo nga ang pulong “hingpit” niining maong bersikulo nagahisgot kang Cristo sa iyang ikaduhang pagbalik. Apan walay makita diha sa kinatibuk-an (context) nga magadala kanato sa pag-ingon nga si Pablo nagasulti mahitungod sa ikaduha nga pagbalik. Ang kinatibuk-an (context) nagahisgot lamang sa kahibalo.

Kon ang “hingpit” (puno, kompleto, hamtong) nga kahibalo moabot, ang mga “bahin” (mga gasa) pagakuhaon na. (ber. 10). Ang bersikulo 11 usa ka paghulagway niining maong pagtulon-an. *“Sa bata pa ako, nagasulti ako ingon nga bata, nagapangatarungan ingon nga bata, nagahunahuna ingon nga bata, apan sa nahamtong na ako, gihiklin ko ang mga paaging binata,”* (1Corinto 13:11). Ang “bata” dinhi nga bersikulo nagapasabot sa Iglesia diha sa iyang kahimtang nga masuso pa. Sa diha nga ang Iglesia nahimo na nga “hamtong,” ang mga butang nga binata (mga gasa) pagakuhaon na. *“Kay sa karon, kita nagasud-ong man sa hanap nga panagway nga daw pinaagig salamin, apan makita ra nato kini unya sa nawong sa nawong. Sa karon, bahin lamang ang akong nahibaloan, apan unya masabtan ko ra ang tanan, maingon nga ang tanan kanako nahisabtan na”* (1Corinto 13:12). Ang bersikulo 12 wala kini magasulti mahitungod sa pag-abot ni Cristo sa iyang ikaduhang pagbalik ingon sa ginatudlo sa daghan. Si Pablo naa pa gihapon sa hilisgutan nga mao ang kahibalo. Sa pagtan-aw pinaagig daw salamin pareho ra sa pag-ingon ngadto sa masuso pa ang Iglesia nga kini adunay dili kompleto nga kahibalo. Ang “nawong sa nawong” sama ra sa pagtan-aw sa tin-aw nga salamin ug nagasimbolo kini sa tinago nga naklaro na ug anaa na sa iyang kahupnganan.

Kon tun-an gayud pag-ayo, ang 1Corinto13:8-13 tin-aw kini nga nagatudlo kanato nga ang mga gasa sa propesiya, pagsultig mga dila, ug kahibalo mihunong na sa diha nga nadawat ni Pablo ang hingpit nga kahibalo sa tinago. Sa diha nga ang mga sinulat ni Pablo nakompleto na, kining mga gasa wala na kinahanglana. Bisan tuod ug adunay daghan nga mga istroya ug mga testimonyo, wala nay bisan usa karon nga aduna niining espirituhanong mga gasa.

Mga Pangutana Sa Pagtulon-an 30 – Espirituhanong Mga Gas

Tinuod o Dili Tinuod

1. Ang espirituhanong mga gasa gigamit sa Dios niining ulahing mga adlaw aron adunay panaghiusa ug kalinaw sa Cristiyanismo.
2. Sa taliwala sa Israel, si Moises ang mihimo sa unang mga ilhanan pinaagi sa tawo diha sa Biblia.
3. Ang Biblia nagasulti nga ang pagsultig mga dila usa ka makalipay nga pinulongan o langitnon nga mga pinulongan.
4. Ang espirituhanong mga gasa gihatag alang sa kalipayan ug personal nga paglig-on ngadto sa tawo nga nakaangkon niini.

Pili-pili

5. Si Pablo mikutlo sa Isaias 28:11-12 aron sa:
 - a. Pagpamatuod nga kinahanglan kita magabantay sa Kasugoan.
 - b. Pagpakita sa katuyoan sa gasa sa pagsultig mga dila.
 - c. Pagpamatuod nga ang Dios naggamit sa gasa sa pagsultig mga dila ngadto sa mga Gentil.
 - d. Pagpakita nga ang bautismo sa tubig usa ka ilhanan sa atong pagtoo.
6. Sa diha nga ang Jeremias 5:15 naghisgot ug “usa ka nasud kansang pinulongan wala nimo mahibaloi,” kini nagahisgot sa:
 - a. Mga panalangin sa mga nasud nga Gentil ngadto sa Israel.
 - b. Nasud sa mga manulonda.
 - c. Pagkamahinungdanon sa pagtuon sa langyaw nga pinulongan alang sa bulohaton sa mission.
 - d. Langyaw nga pinulongan nga gisulti ngadto sa Israel nga napagpakita sa hukom sa Dios kanila.
7. Sa dihang si Pablo misulat sa libro sa 1Corinto:
 - a. Ang mga gasa nagapadayon pa gihapon
 - b. Ang mga gasa mihunong na
 - c. Walay bisan usa nga nagasultig mga dila
 - d. Siya nagatudlo sa mga magtotoo sa pagsultig mga dila

Isulat ang Tubag sa Blangko

8. Sa 1Corinto 13, si Pablo nagatudlo nga kon ang _____ nga kahibalo moabot na, ang mga bahin (mga gasa) mohunong.
9. Ang 1Corinto 13:8-13 nagatudlo nga ang mga gasa sa propesiya, pagsultig mga dila, ug ang kahibalo _____ na kon madawat na ni Pablo ang hingpit nga kahibalo sa tinago.
10. Sa mga libro sa Mateo, Marcos, Lucas, ug Juan, ang nagahisgot lamang sa espirituhanong mga gasa mao ang _____.